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اقتصادی 66

گــروه اقتصادی -  روح الله لطیفی با اشــاره بــه حادثه دلخراش 
آتش سوزی هفته گذشته در بندر شهید رجایی، افزود: بخش زیادی 
از معضل ماندگاری و رسوب کالاها در بنادر کشور به قوانین موجود 
برمی گردد، این در حالیســت که در سال های گذشته موانع زیادی 
برطرف شــده و تسهیلاتی اتفاق افتاده است.وی گفت: در گذشته 
و بر اســاس مصوبات نهادهای ذی ربط، »ترخیص درصدی« فقط 
برای ذرت دامی داشتیم اما امروز امکان ترخیص ۱۰۰ درصدی برای 
بسیاری ماشین آلات، کالاها و به ویژه کالاهای اساسی وجود دارد و 
در مقام مقایسه نسبت به سال های گذشته در این زمینه تسهیلگری 
شده است. لطیفی خاطرنشان کرد: در سال های قبل شاهد بودیم به 
دلیل وجود محدودیت های زیاد بین هفت تا ۱۱ میلیون تن کالا در 
مبادی ورودی کشور رسوب می کرد اما امروز دیگر چنین شرایطی 
را شاهد نیستیم چرا که دستگاه های ذی ربط به خوبی در کنار هم قرار 

گرفته اند و تعامل دارند.
وی بیان  داشــت: امروز گمرک موضوعاتی نظیر حمل یکســره یا 
ترخیص با کمترین اسناد را دنبال می کند و نهادهای مربوطه نیز در 
این زمینه در این زمینه همراهی لازم را دارند و کالاها روان تر از گذشته 

ترخیص می شود.
دخالت ۲۶ دستگاه در مبادی ورودی کشور برای ترخیص یا 

صادرات کالا
سخنگوی اســبق گمرک با اشــاره به اینکه ۲۶ دستگاه در مبادی 
ورودی کشور برای ترخیص یا صادرات کالاها دخیل هستند، ادامه  
داد: بخشی از مشکلات موجود مربوط به قبل از اظهار کالا، بخشی 
)مانند بررسی سلامت و کیفیت کالا( مربوط به زمان اظهار کالا است 
و باید »شرح کالا« با آنچه وارد می شود همخوانی داشته باشد و این 

موارد کنترل شود.
وی یادآوری  کرد: در مواردی با موضوع »بیوتروریسم« که می تواند 
سلامت جامعه را زیر سوال ببرد مواجهیم، لذا حضور دستگاه هایی 
همچون سازمان ملی استاندارد، سازمان دامپزشکی، سازمان حفظ 
نباتات، سازمان انرژی اتمی، سازمان غذا و دارو و غیره در گمرکات 
تعریف شــده  و طبیعی است بخشی از ماندگاری کالاها در مرحله 
اظهار به بعد است که باید پاسخ آزمایشگاه ها را نیز در این زمینه ها 

داشته باشیم.
لطیفی اظهار داشــت:  در ســال های گذشته به منظور جلوگیری از 
واردات بی رویه کالاها مصوبه دیگری داشــتیم که بر اســاس آن، 
کالاهای فاقد ثبت سفارش ترخیص نشوند. لذا صاحبان کالا قبل از 
خرید و ارسال آن به سوی کشور باید ثبت سفارش معتبر می داشتند 
و در غیر این صورت به عنوان کالای قاچاق ضبط می شد. همچنین 

منشاء ارز برای واردات کالا باید مشخص می شد.
وی اضافه کرد: در این زمینه ها تســهیلاتی را شــاهد هستیم. امروز 
مباحث تهاتر مطرح شده و افراد می توانند از ارز خود یا دیگران برای 
واردات استفاده کنند یا با طلا تهاتر کنند؛ به عبارتی زمان در چرخه 

ارز کاهش و بهبود یافته است.
خسارت بندر رجایی از درآمد مشمول مالیات مؤدیان زیان دیده 

کسر می شود
سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صنعت، معدن و تجارت 
گفت: از ســویی، گمرکات و مبادی ورودی کشور به دستگاه های 
بازرســی ایکس ری بیشتری مجهز شده اند که سبب شده سرعت 
بیشتری در موضوع کنترل ها بدون دخالت انسانی و با کمترین مشکل 
داشته باشــیم. همچنین به موضوع هوشمندسازی در گمرکات و 

مبادی ورودی سرعت بخشیده شده است.
وی اظهار داشت: مطابق ماده ۲۵ قانون امور گمرکی، مبادی تحویل 
گیرنده کالا مســئول هستند و باید به کنترل مواردی همچون ثبت 
ســفارش، قبض انبار، منشــاء ارز و غیره بپردازند و باید کالاها را به 

محل های تعیین شده هدایت کنند تا آسیب کمتری را شاهد باشیم.
لطیفی گفت: با این حال در مواردی دیده شده طرف ایرانی نتوانسته 
هزینــه حمل یا دموراژ را پرداخت کند، لذا اســناد حمل در اختیار 
صاحبان کالاهای ایرانی قرار نگرفته و نتوانستند تشریفات اظهار کالا 
را به جا بیاورند و همه این ها بدان معناست که مالکیت کالا در همچنان 
در اختیار طرف خارجی اســت. به عبارتی مســائل و موضوعات 

اشخاص نیز به مشکلات موجود دامن زده است.
وی افزود: آنچه امروز نگران کننده شــده، این اســت که علاوه بر 
موضوع تاییدیه ها، مقوله تامین ارز برای عمده کالاها سبب شده افراد 
در صف تخصیص و تامین ارز قرار بگیرند که خود موجب می شود 

تا ریسک ورودی در مبادی کشور افزایش یابد.
سخنگوی اسبق گمرک ادامه داد: همچنین سهمیه هایی که در ماه های 
گذشته برای واردات در نظر گرفته شده، سبب شده افراد در مقوله 
واردات محدود شــوند و نفرات بیشتری در فرآیند واردات دخیل 
گردند. این مساله به شدت مورد انتقاد تجار و بازرگانان قرار گرفته و 
آن را تصمیم خوبی نمی دانند؛ در این راستا نیاز است تا سازمان توسعه 
تجارت به رفع محدودیت ها بپردازد تا کالاها ســریع تر ترخیص و 

اظهار شوند.
مسیرهای زرد، سبز، قرمز و آبی گمرکی

وی خاطرنشــان کرد: در جهان شاهد تعریف مسیرهای زرد، سبز، 
قرمز و آبی گمرکی هســتیم، به طوریش که برای تجار خوشنام و 

قانون مدار یا کالاهایی که ریســک پایینی دارند، مسیر سبز گمرکی 
تعریف می شود. همچنین مسیر زرد برای کالاهایی با ریسک کمتر 
و مســیر قرمز برای کالاهای با ریسک بالا تعریف شده است اما در 
کشورمان شاهدیم بیش از ۵۰ درصد واردات کالاها تحت کنترل های 

شدید است و این مساله از زمان ترخیص را طولانی می کند.
لطیفی اظهار داشت: بیش از ۸۰ درصد ورود و خروج کالاهای کشور 
از بنادر اتفاق می افتد که کنوانسیون های مختلف بین المللی همچنین 
مسائل زیست محیطی، ایمنی و غیره را رعایت می کنند. اما در مورد 
اخیر و آتش سوزی اتفاق افتاده در بندر شهید رجایی اطلاعات دقیقی 

در دسترس نیست.
آسیب تحریم ها در عدم مجهز شدن به ابزارهای نوین

وی گفت: امروز در بنادر بزرگ جهان شاهد استفاده از ابزارهای نوین 
هســتیم اما باید پذیرفت تحریم ها در سال های گذشته آسیب های 
جدی در این زمینه به ما زده اســت، به طوری که می توانســتیم از 
ابزارهای نوین برای چینش، کنترل و تقسیم بندی کالاها استفاده کنیم.
سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صنعت، معدن و تجارت 
خاطرنشان کرد: مدیرکل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان یک فرد 
کارکشته، با سابقه و خوش نام است و مباحث مربوط به کنوانسیون ها، 
imo و غیره را به خوبی بلد اســت، اما باید پذیرفت برخی اوقات 

کانتینرها در بسته هستند، هنوز به مرحله ایکس ری نرسیده اند و بر 
اساس اظهار صاحب کالا در انبار تخصصی قرار می گیرند؛ در این 
راستا در موضوع حادثه بندر شهید رجایی هم هیچکس فکر نمی کرد 

چنین اتفاقی رخ بدهد.
وی اظهار داشت: سال ها همین نحوه مدیریت سبب شده بود تا حادثه 
ناگواری را شاهد نباشیم، در حالی که اگر به مرحله اظهار و ترخیص 

کالا می رسید حتماً از بروز آن جلوگیری می شد.
لطیفــی یادآوری کرد: با وجود همه کمبودها و مشــکلات، اما در 
سال های گذشته با همکاری نهادهای ذی ربط و گمرک تسهیلات 

خوبی اتفاق افتاده و اقدامات خوبی به انجام رسیده است.
وی تصریح کرد:  امروز صحبت از دپوی ۴۰۰ هزار تن کالا در بنادر 
است نه چند میلیون تن رسوب کالا، آن هم در جایی که ۹۰ درصد 
ورود و خروج کالای کشور از آنجا اتفاق می افتد. زمانی شاهد بودیم 
کالای کانتینری تا یک سال در بندر باقی می ماند اما امروز به هیچ عنوان 

چنین شرایطی را شاهد نیستیم.
سخنگوی اسبق گمرک خاطرنشان کرد: امروز شاهد استفاده از ریز 
پرنده ها و کوادکوپترها، ابزار آلات هوشــمند در کنترل محموله ها، 
توســعه ایکس ری و غیره در کشورمان هستیم، با این حال باز هم 

شرایط می تواند بهتر باشد.

       سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صنعت، معدن و تجارت گفت: درحالی که در جهان شاهد تعریف مسیرهای زرد، سبز، قرمز و آبی 
گمرکی هستیم، اما در کشورمان بیش از ۵۰ درصد واردات کالاها تحت کنترل های شدید است و این مساله از زمان ترخیص را طولانی می کند.

از کنترل های شدید کالاهای وارداتی تا دخالت 
۲۶ دستگاه در ترخیص یا صادرات کالا
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گروه اقتصــادی -     در حالی که قانون 
بودجــه ۱۴۰۴ دولت را موظف به حذف 
یارانه دهک هــای پردرآمد و تأمین منابع 
لازم برای کالابرگ کرده، وزیر رفاه با اعلام 
نیاز به برداشت دوباره از صندوق توسعه 
ملی، عملاً راه حل قانونی را کنار گذاشته 
و بار دیگر دســت در جیب آینده کشور 

کرده است.
طرح کالابرگ که در واپسین روز های سال 
گذشته کلید خورد، حالا در آستانه ورود 
به مرحله سوم، به مانع همیشگی »تأمین 
مالی« برخورد کرده است؛ مانعی که به نظر 
می رسد نه صرفاً اقتصادی، بلکه محصول 
بی میلی سیاسی دولت برای اجرای صریح 

قانون باشد.
بر اســاس قانون بودجــه ۱۴۰۴، دولت 
موظف اســت بــا حــذف یارانه نقدی 
دهک های هشــتم تا دهم، دست کم ۴۰ 
هزار میلیارد تومــان منابع برای حمایت 
کالابرگی از خانوار های کم درآمد و تحت 
پوشــش نهاد های حمایتی تأمین کند. اما 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اظهارات 
اخیرش نشان داده که دولت عزم چندانی 

برای این اقدام ندارد.
پیشنهاد وزیر برای برداشت از منابع 

صندوق توسعه!
احمد میدری، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
اعلام کرده اســت که اجرای کامل طرح 
کالابرگ نیازمند منابع اســت و دستیابی 
فوری به منابع حاصــل از حذف یارانه 
دهک هــای پردرآمد، دور از دســترس 
به نظر می رســد. به نظر می رســد این 
اظهارنظــر وزیــر این یعنــی برخلاف 
تکلیف بودجه، دولت فعلًا برنامه ای برای 
غربال گری یارانه بگیران ندارد و ترجیح 
می دهد صورت مسئله را با وعده لایحه 
دو فوریتــی، پاک کند. لایحه ای اســت 
که طبق وعده وزیــر رفاه قرار بود یارانه 
نقدی حدود ۱۸ میلیون نفر را حذف کند 
و اگر فردی به حذف یارانه اش اعتراض 
کند، اما اعتراضش وارد نباشــد، از سایر 
حمایت های دولتی نیز محروم شود. اما 

تــا اینجای کار، نه از حذف یارانه خبری 
اســت، نه از اجــرای قانون، و نه حتی از 

شفاف سازی.
در عوض، دولت یک مســیر آشــنا را در 
پیش گرفته و آن مسیر، برداشت از صندوق 
توسعه ملی است. وزیر رفاه در جدیدترین 
گفت وگوی خود، ضمن ابراز تردید درباره 
امکان حــذف یارانه دهک های ثروتمند، 
پیشنهاد کرده تا ۱ تا ۲ میلیارد دلار از منابع 
صندوق توسعه ملی برای تأمین کالابرگ 
برای کل سال اختصاص یابد. وی افزوده 
است: امیدواریم که مثل سال گذشته منبع 
جدیدی برایش دیده و از صندوق توسعه 
ملی برداشت شــود، چون بحث امنیت 

غذایی و خوراکی مهم است.
همان مسیری که ســال گذشته با وجود 
هشــدار های اقتصادی، با برداشت یک 
میلیــارد دلار طــی و دو مرحله کالابرگ 

پرداخت شد.
صندوق توسعه ملی که قرار بود آینده ساز 
باشــد و منابع آن صرف تولید و توســعه 
زیرســاخت کشور شــود، حالا ابزاری 
برای تامین کالابرگ و حمایت معیشــتی 
شده است. تأسیس صندوق توسعه ملی 
در سال ۱۳۸۹ با هدف تبدیل درآمد های 
نفتی به سرمایه ای ماندگار برای نسل های 
آینده انجام شــد، اما امروز، دولت ها یکی 
پس از دیگری، آن را به قلک بودجه جاری 

و یارانه ای خود تبدیل کرده اند.
راه حل  دم دستی به جای اصلاحات 

ساختاری
پرسش اینجاست که چرا دولت به جای 
پایبندی به قانــون بودجه و اصلاح نظام 
یارانه ای، به ســرعت به سراغ منابع ارزی 
صنــدوق توســعه مــی رود؟ آیا حذف 
یارانه  دهک های پردرآمد، آن قدر دشــوار 
و پرهزینه اســت که باید بهایش را آینده 

کشور بپردازد؟
منتقدان اقتصادی بار ها هشدار داده اند که 
استفاده مســتمر از صندوق توسعه ملی 
برای تأمین کســری های جاری و حقوق 
و دســتمزد و کالابــرگ، نقض غرضی 

آشــکار است. این منابع نه برای پرداخت 
یارانه های مصرفی، بلکه برای ســاخت 
زیرساخت، توسعه پایدار و حفظ ثروت 
ملی طراحی شده اند. حتی رئیس صندوق 
توســعه ملی هم چند ماه قبل با یادآوری 
وام های بازپرداخت نشــده ۱۰۰ میلیارد 
دلاری، از رونــد اســتقراض دولت ابراز 

نگرانی کرده بود.
آنچــه امروز به نام حمایت از معیشــت 
اقشــار کم درآمد و پرداخــت کالابرگ 
مطرح می شود، ممکن است در کوتاه مدت 
تسکینی موقت باشــد، اما در بلندمدت، 
مســیری به ســوی تضعیف بنیان های 
اقتصادی کشــور است. چرا که این بار، به 
جای اصلاحات، به سراغ منابع بین نسلی 
رفته ایم و این، هزینه ای است که آینده باید 

بپردازد.
دولت باید پاســخ دهد کــه آیا پرداخت 
کالابرگ های امســال، بــه قیمت تاراج 
سرمایه های فردای ایران، تصمیمی منطقی 
است؟ یا نشانه ای دیگر از ناتوانی در اجرای 
برنامه های ساختاری و ترجیح راه حل های 
دم دســتی و کوتاه مدت بر اقدامات جدی 

و بلندمدت؟
آقــای میدری؛ لطفاً به جای رفتن ســراغ 
منابع ارزشمند صندوق توسعه ملی، قانون 
بودجه را شفاف و دقیق اجرا کنید. حذف 
یارانه دهک های پردرآمد، نه تنها تکلیفی 
قانونی، بلکه گامی واقعی در مسیر عدالت 
و راهکاری برای تأمیــن منابع کالابرگ 

است.

آقای میدری، قانون بودجه را خوانده اید؟

بازی تکراری با صندوق توسعه؛ این بار برای کالابرگ

گــروه اقتصادی-    مدیرعامــل مرکز مبادله در 
خصوص حراج شمش طلا در این مرکز نکاتی 

را مطرح کرد.
فروشــندگان عمده شــمش طلا، تولیدکننده و 
ســازنده فعال مصنوعات طلا و خرده فروشان 
طلای آبشده مجاز به خرید شمش طلا در مرکز 
مبادله ایران هســتند. متقاضیان باید دارای پروانه 
کسب مجاز و معتبر باشند. پروانه کسب متقاضیان 
خرید که توسط اتحادیه های طلا و جواهر صادر 
می شوند، باید در درگاه ملی مجوز ها ثبت و قابل 

استعلام باشند.
حراج شمش طلا در مرکز مبادله که در حال حاضر 
به شکل حضوری برگزار میشود و علی سعیدی 

مدیرعامل مرکز مبادله ارز و طلای ایران در پاسخ 
به ســوال خبرنگار اقتصادی باشگاه خبرنگاران 
جوان گفت: برای الکترونیکی شدن حراج شمش 
طلا مرکز مبادله باید بتوانیم شمش را قیچی بزنیم 
اکنون قطعات ما بر اساس مصوبات بالادستی یک 
کیلوگرمی اســت باید در این مصوبات یکسری 
اصلاحات در نظر گرفته شــود تا به ما اجازه داده 
شود شمش را در قطعات کوچکتر هم عرضه کنیم 
در آن زمان حراج شمش الکترونیکی خواهد شد.
او در ادامه اظهار کرد: زمان بندی این کار دست ما 
نیست، اما در مرکز مبادله ارز و طلای ایران آمادگی 
وجود دارد؛ ما حتی گروه هایی که می توانند شمش 
را بــا قطعات کوچکتر هم عرضه کنند مذاکراتی 

انجام دادیم.
گفتنی اســت از ابتدای ۱۴۰۴ تا کنون، ۸ جلسه 
حراج شــمش طلا در مرکز مبادله ایران برگزار 
شده است که در نتیجه آن، ۹۱۸ کیلوگرم شمش به 
ارزش بیش از ۸۱۱۰ میلیارد تومان به فروش رسید.
همچنین باید تاکید کرد: یکصد و ششمین جلسه 

حراج شمش طلا نیز سه شنبه ۱۶ اردیبهشت ماه 
۱۴۰۴ برگزار میشــود و متقاضیان خرید شمش 
طلای مرکز مبادله ایران می توانند با واریز مبلغ سه 
میلیارد و پانصد میلیون ریال)۳۵۰ میلیون تومان( به 
عنوان وجه الضمان به ازای هر قطعه شمش طلا در 

یکصد و ششمین حراج این مرکز شرکت کنند.

حراج شمش طلای مرکز مبادله  
چه زمانی الکترونیکی می شود؟

گــروه اقتصادی -      انجمن تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی ایران 
در نامه ای به مشاور عالی وزیر صمت، ضمن هشدار درباره مشکلات 
طرح فعلی تخصیص ارز، پیشنهاداتی برای اصلاح روند سهمیه بندی 
واردات و تخصیص ارز در سال ۱۴۰۴ ارائه داد. این انجمن همچنین 
خواســتار حمایت ویژه از شرکت های کوچک، نوپا و فروشندگان 

خرد شد.
انجمن تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی ایران در نامه ای رسمی خطاب 
به سید علی لطفی زاده  )مشاور عالی، دستیار ویژه وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و دبیر شورای عالی نظارت بر اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی ایران(، نسبت به ادامه روند تخصیص ارز بر اساس مدل 
۵۰۰ هزار دلاری و بدون ســابقه )طرح آفاق( در سال ۱۴۰۴ هشدار 
داد و آن را عامل حذف شرکت های کوچک و تازه  تأسیس از گردونه 

رقابت دانست.
در این نامه که به امضای عبدالمهدی اسدی - رئیس هیأت مدیره این 

انجمن - رســیده، تاکید شده است که ادامه روند فعلی، شرکت های 
جوان و تازه کار با سرمایه گذاری های محدود امکان رقابت نخواهند 
داشت و این مسئله عملاً به حذف هزاران فروشگاه فعال و رسمی از 

بازار منجر خواهد شد.
انجمن تلفن همراه ایران ضمن اشــاره به اینکه طبق آمار، ۸۰ درصد 
واردات رسمی موبایل توسط شرکت های کوچک انجام می شود، از 
وزارت صمت خواسته تا با لحاظ عدالت و شفافیت، به جای تمرکز بر 
عملکرد گذشته، شاخص هایی همچون فعالیت مستمر، اشتغال زایی، 
کارمزد کارتخوان و مالیات پرداختی برای تخصیص ســهمیه ارز در 

نظر گرفته شود.
انجمن مذکور در ادامه نامه خود، پیشنهاداتی مطرح  کرده که به شرح 

زیر است:
۱. اعطای سهمیه حداقلی واردات به شرکت های فعال و دارای مجوز 

مستقل از سابقه سال گذشته.

۲. افزایش سهمیه شرکت های کوچک با حجم کارمزد کارتخوان بالا، 
به ویژه زیر یک میلیارد تومان در سال.

۳. اعطای سهمیه حداقلی واردات به شرکت های نوپا با سابقه فعالیت 
کمتر از سه سال.

۴. بازنگری درسقف واردات ۵۰۰ هزار دلاری و تطبیق آن با تورم و 
شرایط اقتصادی سال ۱۴۰۳ و ۱۴۰۴.

در پایان این نامه، انجمن تلفن همراه ایران از وزارت صمت خواسته تا 
با تشکیل جلسه ای تخصصی، این موضوع و راهکارهای پیشنهادی را 
بررسی کند و از تکرار مشکلات سال گذشته جلوگیری به عمل آید.

درخواست فعالان بازار موبایل برای اصلاح  
روند تخصیص ارز و سهمیه بندی واردات

گروه اقتصادی-      مدیرعامل شرکت توانیرگفت: 
کنتور برق مشترکان پرمصرف هر ۱۵ روز یک بار 

قرائت و قبض برایشان صادر می شود.
مصطفی رجبی مشهدی در ابتدای این نشست از 
افزایش ۵/۵ درجه دما در کشــور نسبت به مدت 
مشابه سال قبل خبر داد و گفت: به طور مثال دمای 
خوزستان سال گذشته همین موقع ۲۸ درجه بود 
که امروز به ۴۴ درجه رســیده است، در حالی که 

متعارف افزایش دما بین یک تا دو درجه است.
وی رشــد ۳۷ درصدی مصرف نســبت به سال 
گذشــته همیــن روزهــا را نیز نگــران کننده و 
غیرمتعارف دانست و تصریح کرد: با توجه به خالی 
بــودن ۴۱ درصد مخازن نیروگاههای برق آبی و 
امکان استفاده از حداکثر یک سوم توان آنها، انجام 
تعمیرات دوره ای نیروگاههای حرارتی و نیروگاه 
اتمی بوشــهر و به رغم رشــد ۱۰ درصدی تولید 
نیروگاههای حرارتی، کماکان در شرایط ناترازی 
به سر می بریم، از این رو لازم است به منظور گذر 

موفق از اوج بار تابستان همه مدیران در شرکتهای 
زیرمجموعه برنامه های ابلاغی را با دقت اجرا کنند.

مدیرعامل شرکت توانیر، پایش و رصد مصرف و 
محدود کردن مصارف مجاز نامتعارف تکفاز در 
مناطق عادی بالاتر از ۱۵ آمپر و در مناطق گرمسیر 
بیش از ۲۸ آمپر را خواســتار شــد و تصریح کرد: 
تعویــض و اصلاح کنتورهای معیــوب باید در 
دستور کار جدی شرکتهای توزیع برق قرار گیرد.

رجبی مشــهدی همچنین با بیــان اینکه ۳ هزار 
مگاوات از ناترازی فعلی با جمع آوری انشعاب های 
غیرمجاز قابل استحصال است از مدیران شرکتهای 
زیرمجموعه خواســت تا نسبت به این موضوع 
حساســیت بیشتری از خود نشــان داده و از این 
فرصت ناترازی برای جمع آوری انشــعاب های 

غیرمجاز نهایت استفاده را ببرند.
مدیرعامل شــرکت توانیر به منظــور ارزیابی و 
هماهنگی برنامه های مدیریت مصرف برق از همه 
مدیران خواست تا با اهتمام و جدیت هرچه تمامتر 

در میدان حاضر بوده و با حساسیت بیشتری اجرای 
دقیق برنامه های گذر از اوج بار تابستان را سرلوحه 

تمام کارهای خود قرار دهند.
وی در پایان اجــرای منظم برنامه های مدیریت 
مصرف و اطلاع رسانی مؤثر را توسط شرکتهای 

خواستار شــد و تاکید کرد: کنتور برق مشترکان 
پرمصــرف هر ۱۵ روز یک بــار قرائت و قبض 
برایشــان صادر می شــود، ضمن آنکه وضعیت 
مصــرف برقشــان نیز رصــد و مرتب بــه آنها 

اطلاع رسانی خواهد شد.

یافت می کنند یافت می کنندمشترکان پر مصرف برق ماهی دو بار قبض در مشترکان پر مصرف برق ماهی دو بار قبض در

گــروه اقتصادی -    یکی از معیارهای کلیدی برای شناســایی 
خانوارهای مشــمول حذف، بررســی رفتار مالی آن ها از طریق 

داده های بانکی است.
براســاس اعلام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ســال ۱۴۰۴ 
تاکنون یارانه نقدی ۷۵۰ هزار نفر قطع شده و روند حذف یارانه ها 

همچنان در دستور کار دولت قرار دارد. 
بر اساس سیاســت گذاری های اعلام شده، میانگین ماهانه خرید 
خانوار از طریق کارت های بانکی، به عنوان یکی از شــاخص های 
اصلــی در ارزیابی وضعیت اقتصادی خانوارها مدنظر قرار گرفته 
است. چنانچه میزان خریدهای ماهانه از سقف تعیین شده فراتر رود، 

یارانه نقدی آن خانوار به احتمال زیاد قطع خواهد شد.
در سال گذشته )۱۴۰۳(، سقف مجاز تراکنش های ماهانه به تفکیک 

تعداد اعضای خانوار به شرح زیر تعیین شده بود:
خانوار یک نفره: بیش از ۵۰ میلیون تومان

خانوار دونفره: بیش از ۶۰ میلیون و ۲۵۰ هزار تومان

تراکنش ماهانه چقدر باشد، یارانه نقدی
 قطع می شود؟


